

Brush Scene®

Ausgabe März - April 2012 • Issue March - April 2012

Ihr Wegbegleiter durch die Bürsten- und Pinselindustrie • Your Guide through the Brush and Paintbrush Industry



Fritz Maurer & Sohn
Pinselfabrikation
Rudolf-Diesel-Str. 8
D-91572 Bechhofen / Germany
Tel. ++49-(0)9822-382
Fax ++49-(0)9822-7230
info@maurer-pinsel.de
www.maurer-pinsel.de
www.maurer-erotikpinsel.de

Quality brushes from Maurer
in Bechhofen/Germany
Experts in brush making since 1948

**Maurer
Erotikpinsel**

**FRANKEN
DOMINA**

„Davor -
Dabei - und...
Danach“

In der attraktiven
Geschenkbbox;
für romantische Stunden
zu zweit!

The advertisement features a central image of a gift box containing a bottle of Domina wine and a brush. To the right, a woman in a black corset and high heels is depicted in a dynamic pose. The background is a vibrant red with abstract brushstroke patterns.

The Maurer Erotic brush -
a gift of a different kind

History of Pinselproduktion Fritz Maurer & Sohn, Bechhofen / Germany

About us



Fritz Maurer & Sohn Pinselproduktion
 Inh. Horst Maurer
 Rudolf-Diesel-Str. 8
 D-91572 Bechhofen / Germany
 Tel. ++49-(0)9822-382
 Fax ++49-(0)9822-7230
 E-Mail: info@maurer-pinsel.de
 www.maurer-pinsel.de
 www.maurer-erotikpinsel.de



1948

is the founding year of the family business Fritz Maurer & Sohn. Today, the company is managed by Horst Maurer, a third generation family member.

1981



Horst Maurer

Horst Maurer is awarded his Master Craftsman's Diploma of Brush and Paintbrush Making from the Central Franconian Chamber of Commerce in Nuremberg having previously completed a three-year apprenticeship and having worked as a journeyman for three years. As a candidate for the Master Craftsman's Diploma, he was also required to have several years of practical experience before being admitted to the exam. Traditional craftsmanship must be learnt from scratch!

1988



Gabriele Maurer

Horst Maurer takes over the company from his father Rudolf Maurer together with his wife Gabriele, who is in charge of bookkeeping and accounting department.

2001



Gabriele Maurer

Horst Maurer takes up part-time teaching at the vocational college in Bechhofen where he teaches courses in practical brush making. The college is attended by students from all over Germany.

2006



Melanie Maurer

Horst Maurer invents the erotic brush, and to obtain protection has it entered in the Designs Register of the German Patent and Trade Mark Office on 10th January 2006.



Melanie, the couple's eldest daughter, joins the company having successfully completed training in office administration.

2007



Sylvia Maurer

In November, the couple's youngest daughter, Sylvia, begins an apprenticeship in office communications.

2007



Verena Maurer

Verena, the couple's third daughter, joins the company in April and after completing state exams in home economics starts an apprenticeship in brush making.

2008



Verena Maurer

Melanie Maurer successfully passes the exam qualifying her as brush maker.

The company celebrates its 60th anniversary and Horst Maurer's 20th anniversary as Managing Director.

The family business moves from Kirchstrasse to new premises at Rudolf-Diesel-Strasse on the Bechhofen industrial estate.

2009

Company head Horst Maurer rediscovers an old school method of making high-quality "ceiling brushes" and now adds this product to the range.

Sylvia Maurer successfully completes her apprenticeship.

2010

Verena Maurer successfully passes her journeyman's brush maker examinations. Melanie Maurer passes the practical part of the Master Craftsman's Diploma of Brush and Paintbrush making with flying colours.



2011

After having successfully completed the exams, Melanie Maurer is handed her Master's Diploma and her license to train apprentices. She is now qualified to call herself Master of the Brush Making trade alongside Horst Maurer.

Today the company employs 33 people, most of them as outworkers. Apprentices are also trained each year.

Historie der Pinselfabrikation Fritz Maurer & Sohn, Bechhofen

Wir über uns



Fritz Maurer & Sohn Pinselfabrikation
Inh. Horst Maurer
Rudolf-Diesel-Str. 8
D-91572 Bechhofen / Germany
Tel. ++49-(0)9822-382
Fax ++49-(0)9822-7230
E-Mail: info@maurer-pinsel.de
www.maurer-pinsel.de
www.maurer-erotikpinsel.de



- 1948 ist das Gründungsjahr des Familienunternehmens Fritz Maurer & Sohn, das heute in der dritten Generation von Horst Maurer geleitet wird.
- 1981  bekommt er seinen Meisterbrief als Bürsten- und Pinselmacher von der Handwerkskammer für Mittelfranken in Nürnberg verliehen. Zuvor absolvierte er eine dreijährige Lehre und arbeitete drei Jahre als Geselle. Als Anwärter für die Meisterprüfung musste er zusätzlich noch einige Jahre praktische Erfahrung sammeln, bevor er zur Meisterprüfung antreten konnte, denn das „traditionelle Handwerk“ will gelernt sein!
- 1988  übernimmt Horst Maurer den Betrieb von seinem Vater, Rudolf Maurer, zusammen mit seiner Ehefrau Gabriele, die im Betrieb für den Bereich Verwaltung und Lohn-/Finanz-Buchhaltung verantwortlich ist.
- 2001  beginnt Horst Maurer eine Nebentätigkeit als Lehrer und unterrichtet das praktische Pinselmacherhandwerk an der Berufsschule in Bechhofen, die von Schülern aus ganz Deutschland besucht wird.
- 2006  Horst Maurer erfindet den Erotik-Pinsel und lässt ihn am 10. Januar 2006 in das Geschmacksmusterregister des deutschen Patent-Markenamts eintragen.
-
-  Die älteste Tochter Melanie steigt nach abgeschlossener Ausbildung zur Bürokauffrau in das Unternehmen ein.
-  Im November beginnt die jüngste Tochter, Sylvia Maurer, Ihre Ausbildung zur Kauffrau für Bürokommunikation.
- 2007  die dritte Tochter, Verena Maurer, tritt im April in die Firma ein und beginnt nach abgeschlossener Prüfung zur staatlich geprüften Hauswirtschafterin, die Ausbildung zur Pinsel- und Bürstenmacherin.
- 2008  Melanie Maurer legt erfolgreich die Prüfung zur Pinsel- und Bürstenmacherin ab.
- Die Firma feiert ihr 60jähriges Firmenjubiläum und Horst Maurer's 20jährige Geschäftsführung.
- Das Familienunternehmen zieht von der Kirchstraße in das neue Firmengebäude in die Rudolf-Diesel-Straße im Industriegebiet von Bechhofen.
- 2009 Firmenchef Horst Maurer hat ein altes und qualitativ hochwertiges Herstellungsverfahren für „Deckenbürsten“ wiederentdeckt und nimmt dieses Produkt neu in sein Lieferprogramm auf.
- Sylvia Maurer beendet erfolgreich Ihre Ausbildung.
- 2010 Verena Maurer besteht erfolgreich die Gesellenprüfung zur Pinsel- und Bürstenmacherin. Melanie Maurer legt ihre praktische Meisterprüfung mit Bravour ab.
-
- 2011 Melanie Maurer erhält nach erfolgreich abgeschlossenen Prüfungen den Ausbilderschein und den Meisterbrief und darf sich nun, neben Horst Maurer, Meister im Pinsel- und Bürstenmacher Gewerbe nennen.
- Bis heute werden im Betrieb 33 Mitarbeiter, davon über die Hälfte in Heimarbeit, beschäftigt.